
Vážení občané městyse,
   již měsíc vykonávám funkci starosty. Brzy mě začnete srovnávat s mými předchůdci a pak jednou 

přijde okamžik, kdy mě nahradí starosta nový. Než to však nastane, rád bych vám přiblížil, co nás v 

následujících týdnech a měsících čeká. A také zmíním, co se za poslední měsíc podařilo realizovat.

   Rozsvítí se vánoční stromy – v sobotu 26. listopadu ve Tmáni od 17 hodin a v neděli 

27. listopadu ve spodní části náměstí ve Zlonicích. Od 16 hodin bude na místě pár stánků s občerst-

vením, vánočními dekoracemi a drobnými výrobky. V případě nepříznivého počasí budou stánky 

umístěny ve vstupním průjezdu do úřadu a v 18 hodin dojde k rozsvícení. 

 Když mluvím o svícení, dovolím si zmínku o zhasínání. Budu testovat vypínání veřejného osvětlení 

během hluboké noci, motivací je úspora nákladů za elektrickou energii. Více v samostatném článku 

uvnitř tohoto Zpravodaje.

 Během listopadu došlo k opravě asfaltových povrchů. Většina děr na vozovce ve Zlonicích

a ve Vyšínku je již vyspravená. Na chvíli můžete odložit boxerské chrániče zubů.V Lisovicích jsme žádné 

díry ve vozovce nenalezli, kostky na krajské silnici bohužel opravit nemůžeme. Občany Břešťan a Tmáně 

prosím o strpení, silnice kolem jejich domovů budou opraveny dle prací na výstavbě vodovodu. Zatím je 

to v režii realizační firmy. Další kolo oprav cest nastane na jaře, až to umožní teploty.

   V Lisovicích došlo v listopadu k přetečení okraje vodní nádrže na návsi. Příčinou byl špatný sklon 

odtoku, který se za desetiletí zanesl a ucpal. Podařilo se nám v to režii městyse opravit.

   Během listopadu jsem připravoval rozpočet obce na rok 2023. Jeho návrh je již zveřejněn na webu obce 

a již ho schválil finanční výbor. O rozpočtu se bude rozhodovat na zastupitelstvu, které bude v úterý 

13. prosince. S rozpočtem také souvisí i výše nájmů v obecních bytech a nebytových prostorách. 

Nájemné se již upravuje a toto téma rozebírám více v článku v tomto Zpravodaji.

   Ne všechno je možné obsáhnout ve Zpravodaji, pokud si však myslíte, že je třeba nějaké téma otevřít, 

posílejte své příspěvky redakci nebo i mně. Některá témata také diskutuji na facebooku a zmiňuji ve 

videích na youtube. Každému vyhovuje jiná forma, témata tak rozepíšu jak do Zpravodaje, tak do jiných 

novin. Můžete tak získat pocit, že se trochu opakuji. Dokud se úplně nezaseknu, je to v pohodě.

   Přestože jsem jako Martin na bílém koni 11. listopadu selhal a kvalitní sněhovou peřinu včas nepřivezl, 

přeji vám, aby Vánoce byly bílé a klidné. A nezapomeňte, s úsměvem a humorem jde všechno lépe.

ÚVODNÍK

Martin Kratochvíl
starosta městyse

zlonický
zpravodaj

www.zlonice.cz Prosinec 2022



ZLONICKÝ ZPRAVODAJ

OBRAZEMÚřad městyse informuje...

Usn.č. 1
ZMZ schvaluje zapisovatelkou paní Štroblovou Dagmar
Usn.č.2
ZMZ schvaluje ověřovateli zápisu paní Slavíkovou Lenku a 
pana Jiráska Ladislava
Usn.č. 3
ZMZ schvaluje program ustavujícího zasedání Zastupitel-
stva městyse Zlonice
Usn.č. 4
ZMZ schvaluje způsob volby jako veřejný 
Usn.č. 5
ZMZ schvaluje počet místostarostů: jeden a mandát 
neuvolněný
Usn.č. 6
ZMZ schvaluje Radu městyse Zlonice jako pětičlennou 
Usn.č. 7
ZMZ schvaluje pro výkon funkce starosty jednoho uvol-
něného zastupitele/zastupitelku
Usn.č. 8
ZMZ schvaluje do funkce starosty pana Bc. Martina Krato-
chvíla
Usn.č. 9
ZMZ schvaluje do funkce místostarosty pana Zdeňka 
Imbra
Usn.č. 10
ZMZ schvaluje způsob volby zbývajících členů Rady 
městyse Zlonice jednotlivě
Usn.č.11
ZMZ schvaluje Jiráska Ladislava za člena Rady městyse 
Zlonice
Usn.č.12
ZMZ schvaluje Slavíkovou Lenku za člena Rady městyse 
Zlonice
Usn.č. 13
ZMZ schvaluje Ing. Kotěrovou Radku za člena Rady 
městyse Zlonice
Usn.č. 14
ZMZ schvaluje Kontrolní výbor jako tříčlenný
Usn.č. 15
ZMZ schvaluje Kontrolní výbor ve složení: předseda: Mgr. 
Tůma Jan, členové: Kopecký Jakub, DiS, Bc. Koutná Nikola, 
DiS.
Usn.č. 16 
ZMZ schvaluje Finanční výbor jako tříčlenný
Usn.č. 17
ZMZ schvaluje Kontrolní výbor ve složení: 
předseda: Ing. Kotěrová Radka, členové: Slavíková Lenka 
a Ing. Tomsová Kateřina 
Usn.č. 18
ZMZ zřizuje Výbor pro bytový fond jako tříčlenný 

Usn.č. 19
ZNZ schvaluje složení Výboru pro bytový fond: předseda 
Černý Alexandr, členové: Kopecký Jakub,DiS a Gil Lukáš 
Usn.č. 20
ZMZ zřizuje Výbor pro dotační tituly jako tříčlenný 
Usn.č. 21
ZMZ schvaluje Výbor pro dotační tituly ve složení: předse-
da: Ing. Tomsová, členové: Ing. Kotěrová, Mgr. Tůma 
Usn.č. 22
ZMZ schvaluje vyplácení odměny za výkon funkcí neuvol-
něných členů zastupitelstva v nejvyšší výši z kumulo-
vaných funkcí následovně:
- neuvolněný místostarosta ……………………..30 000 Kč
- neuvolněný člen rady …………………………...6 000 Kč
- neuvolněný člen zastupitelstva ………………... 1 500 Kč
- neuvolněný předseda výboru,komise ………….3 000 Kč
- neuvolněný člen výboru,komise ………………..2 000 Kč
Odměna uvolněného starosty se neschvaluje, je dána 
zákonem
Usn.č. 23
ZMZ si vyhrazuje pravomoc v rozhodování o užívání 
závěsného státního znaku ke slavnostním příležitostem a 
k uzavírání manželství do konce volebního období 
2022-2026
Usn.č. 24
ZMZ pověřuje Mgr. Jana Tůmu, Ing. Radku Kotěrovou 
a Lenku Slavíkovou k užívání závěsného státního znaku ke 
slavnostním příležitostem a k uzavírání manželství 
Usn.č. 25
ZMZ souhlasí se změnami v nájemní smlouvě na budovu 
České pošty, která sídlí na adrese Zlonice, Dvořákova 98 
mezi Českou poštou, s.p. se sídlem Praha 1, Politických 
vězňů 909/4, 225 99 Praha 1 a, Městysem Zlonice, Nám. 
Pod Lipami 29 pouze v případě, že bude ze smlouvy 
vyjmut prostor servrovny, energie České pošty budou mít 
vlastní elektroměr, plynoměr, vodoměr a ke smlouvě bude 

Usn.č. 26
ZMZ schvaluje zadání Územní plánu Zlonice 
Usn.č. 27
ZMZ pověřuje místostarostu Městyse Zlonice pana 
Zdeňka Imbra k dalšímu jednání ohledně Územního 
plánu Zlonice

Rada městyse Zlonice schválila:

Halloween ve Břešťanech

Usnesení z ustavujícího zasedání ZMZ, 
konaného dne 18. 10. 2022 
v Kulturním centru ve Zlonicích

Výpis usnesení z 19. zasedání RM Zlonice,
konaného dne 19. 10. 2022 v kanc. starosty



ZLONICKÝ ZPRAVODAJ

Úřad městyse informuje...

Usn.č. 1
Rada městyse Zlonice schvaluje zapisovatelku 
Usn.č. 2
Rada městyse Zlonice schvaluje ověřovatele zápisu 
Usn.č. 3
Rada městyse Zlonice schvaluje Program RMZ 20/2022 
Usn. č. 4
RMZ pověřuje místostarostu k zajištění odborného 
právníka a k dalšímu jednání ohledně rekontrukce
střechy na PAD
Usn.č. 5
RMZ souhlasí s vyhrazením kuřáckých míst mimo vstupy 
do obecních budov
Usn.č. 6
RMZ souhlasí, aby pověřené osoby provedly samoodečty 
energií
Usn.č. 7
RMZ souhlasí, aby se v PAD nastavila teplota termostatu 
na 8°C a větralo se
Usn.č. 8
RMZ souhlasí, aby nájemné u smluv na dobu neurčitou 
bylo zvýšeno o 20%, což je zákonem určena horní hranice
Usn.č. 9
RMZ souhlasí, aby nájemné u smluv na dobu určitou bylo 

nájemní smlouva bude uzavřena maximálně na 12 měsíců
Usn.č. 10
RMZ pověřuje starostu k jednání o nové nájemní smlouvě 
v domě č.p 355 v k.ú. Zlonice, pro byt v horním patře s 
nově stanoveným nájemným ve výši 6 000 Kč/měsíc pro 
stávajícího nájemníka 
Usn.č. 11
RMZ schvaluje, že o výši příspěvků pro spolky se bude 
rozhodovat individuálně, forma žádosti může být „volná“ 
a termín podání žádosti je prodloužen do 30. 11. 2022
Usn.č. 12
RMZ schvaluje průběžné vyřazování obecního majetku z 
evidence majetku během roku. 
Usn.č. 13
RMZ schvaluje žádost o výpůjčce parcely č. 281/5 v k.ú. 
Lisovice pro rekonstrukci silnice III. třídy se Středočeským 
krajem
Usn.č. 14
RMZ schvaluje změnu způsobu vytápění společnosti 
ANIMO ŽATEC a.s.
Usn.č. 15
RMZ schvaluje umístění zpomalovacího retardéru na 
obecní cestu v k.ú. Vyšínek
Usn.č. 16
RMZ schvaluje uzavření dodatku ke smlouvě s panem 

Sládkem s platností do 31. 12. 2022
Usn.č. 17
RMZ schvaluje přidělení bytu v DPS

ÚŘAD MĚSTYSE ZLONICE INFORMUJE
Zasedání Zastupitelstva městyse Zlonice se bude 
konat v úterý 13. 12. 2022 od 17:00 hod. v Kulturním 
centru ve Zlonicích, ulice Pippichova. 

ŘEZNICTVÍ U ČECHŮ 
Oznamujeme, že přijímáme objednávky pouze 
na vinnou klobásu k odběru dle otevírací doby.

otevírací doba:
VÁNOCE 2022

STŘEDA  21.12. 9-16 HOD
ČTVRTEK  22.12. 9-16 HOD 
PÁTEK   23.12  9-16 HOD
STŘEDA  28.12  10-16 HOD
ČTVRTEK  29.12  10-16 HOD
PÁTEK   30.12  10-16 HOD

Všem našim zákazníkům děkujeme za přízeň 
a přejeme krásné prožití vánočních svátků a hodně 
pohody do nového roku 2022.

  Oznamujeme občanům, že lednové číslo 

Zlonického zpravodaje vyjde ještě před Váno-

cemi. Pokud budete chtít otisknout příspěvek, 

prosíme o doručení na e-mail: 

zlonickyzpravodaj@seznam.cz nejpozději do 

11. 12. 2022. Děkujeme.

OZNÁMENÍ OBČANŮM

Výpis usnesení ze zasedání RMZ
 č. 20/2022, konaného dne 1. 11. 2022 
v kanceláři starosty



ZLONICKÝ ZPRAVODAJ

OBRAZEMÚřad městyse informuje...

VYPÍNÁNÍ VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ
V souvislosti se sestavováním rozpočtu a nárůstu cen 
energií hledám způsoby, jak snížit náklady městyse na 
provozních výdajích. Ušetřené peníze budou pak použity 
na investiční akce, zejména opravy komunikací a zefek-
tivnění vytápění či snížení spotřeby energií.
Roční náklady na elektřinu za veřejné osvětlení jsou dnes 
kolem 840 tisíc. Pryč jsou doby našich předků, kdy 
neupotřebený výkon trvale zapnutých elektráren se 
rozumně prosvítil ve veřejném osvětlení. Nyní platíme za 
noční proud tytéž částky, jako by spotřeba byla ve dne. 
Osvětlení samozřejmě neřídí již elektrárna prostřednict-
vím HDO, ale obec sama. Je také podstatné zmínit, že 
obec nemá zákonnou povinnost veřejné osvětlení provo-
zovat.
Jak to vlastně ve Zlonicích funguje? Posledních pár let je ve 
Zlonicích jedno soumrakové čidlo, které přes GSM síť vyšle 
signál při setmění pro rozsvícení a při úsvitu pro zhasnutí. 
Tento signál se přijímá samostatně v rozvodné skříni pro 
danou větev veřejného osvětlení. Takovýchto větví je 10. 
Pět je ve Zlonicích, dalších pět v místních částech. 
Z rozvodné skříně vede kabel mezi lampami na dané větvi. 
Lampy tak buď svítí, nebo nesvítí. Některé větve jsou již 
s třífázovým kabelem, ale nemám ještě zjištěno, které to 
přesně jsou. Vedení tří fází, či jejich jednotlivé spínání, by 
umožnilo v rámci větve vypínat některé lampy na dané 
fázi. Lampy se dají samozřejmě trvale vypnout mecha-
nickým odpojením, či vymontováním pojistky v lampě.
Současný systém, zejména vysílací čidlo, neumožňuje 
pokročilejší řízení. Jelikož sám mám zkušenosti 
s dálkovým řízením a monitoringem různých prvků, 
podařilo se mi doprogramovat ovládání jednotlivých větví 
mimo současnou řídící jednotku. Je tak možné strojově 
vyslat pokyn pro jednotlivé větve veřejného osvětlení 
k vypnutí či zapnutí.
V rámci úspor tak od konce listopadu testuji vypínání 
světel během hluboké noci na pár hodin. Časy vypnutí 
ladím, jsou voleny tak, aby nekolidovaly s příjezdem či 
odjezdem vlaků a autobusů. Takovéto vypínání může 
přinést úspory kolem 10 - 30% elektrické energie. Není to 
řešení ideální, je to však první pokus.
Sbírám teď podněty od vás a zkusíme najít co nejvíce 
vyhovující řešení, které nesežere rozpočet obce, a přitom 
bude pro vás občany akceptovatelné. Jaké jsou zatím 
nastíněné možnosti? Nechat svítit. Nerozsvěcet vůbec. 
Nechat svítit každou druhou lampu. Pohybové čidlo 
u lamp buď s vypnutím nebo s rozjasněním a tlumením. 
Používat solární lampy. Rozdat občanům čelovky.
Všechno má svá pro a proti, a kromě nejlepšího tech-
nického nápadu budou hrát roli i náklady na pořízení 
a provoz.  
               <<Bc.  M. Kratochvíl>> 
                     

VÝŠE NÁJMŮ V OBECNÍCH BYTECH
Městys Zlonice vlastní kolem 80 nájemních bytů. Deset 
dalších je v domě s pečovatelskou službou, ty z mé úvahy 
vynechám.  Roční příjmy z „holého” nájmu však dosahují 
2,75 milionů korun.  Průměrné nájemné za byt tak činí 
2800 Kč/měsíčně. Mně to přijde jako velmi nízký nájem ve 

srovnání s okolím. Pokud by obec dokázala z nájmů finan-
covat údržbu budov s byty, a ještě bytový fond rozvíjet, 
bylo by to v pořádku a mohla by to být republiková chlou-
ba.
K tomu je však výrazně daleko. Bytový fond je zanedbaný 
(až v posledních letech došlo k opravě několika bytů), ale 
postupně se dává dohromady. Pro mě však není možné 
dotovat bydlení 80 rodinám v obecních bytech a odčerpá-
vat tak prostředky z rozpočtu dvou tisíců občanů, kteří si 
bydlení hradí plně ze svého.
Celková otázka bytového fondu bude projednávána 
zřízeným výborem pro bytový fond a samozřejmě na 
zastupitelstvu. Než se však určí strategie obce pro 
budoucí roky, je třeba začít řešit nájemné dnes. Doslova 
spíš: včera bylo pozdě.
Někteří nájemníci mají smlouvy na dobu neurčitou bez 
inflační doložky. Tyto smlouvy budou ekonomickou zátěží 
do budoucna. Uzavření takovýchto smluv je snad na 
hraně jednání  správného hospodáře, ale na platnosti 
smlouvy to moc nemění. Jako pronajímatel nemůžete 
smlouvu na bydlení na dobu neurčitou jen tak vypovědět. 
Jediná možnost je využít zákonného zvýšení nájmů o 20% 
jednou za tři roky a nájemník s tím musí souhlasit. Pokud 
nesouhlasí, může se pronajímatel obrátit na soud pro 
určení výše nájemného. U všech takovýchto smluv jsme již 
návrh na vyšší nájemné rozeslali.
Další typem smluv jsou nájemní smlouvy na dobu neurči-
tou s inflační doložkou. V „nájemním světě” je to běžný 
stav, nájemné je každoročně navýšeno o inflaci spočíta-
nou statistickým úřadem. Městys tento druh nepoužívá.
Poslední možností jsou smlouvy na dobu určitou, 
například na rok, se stanovenou výší nájemného. Před 
koncem období mají obě smluvní strany možnost zahájit 
jednání o pokračování smluvního vztahu, dohodnout si 
novou výši nájmu a podmínek. V případě nenalezení shody 
nájemní smlouva končí. Takovéto smlouvy preferuji, 
neboť pro budoucí vedení městyse nevznikají závazky na 
základě rozhodnutí předchozích vedení a cena nájmu se 
může určit na základě aktuální situace. Z pohledu 
nájemníka to však vyžaduje komunikaci pár měsíců před 
koncem platnosti nájemní smlouvy, aby si včas vyjednal 
podmínky bydlení nebo našel bydlení jiné.
A jak je to s nájmy? Na Radě jsme o tom vedli několik 
diskusí a určitě povedeme další. Shodli jsme se na tom, že 
nájemné posoudíme individuálně. Prodlužovat budeme 
o rok a nová výše nájemného bude navýšena minimálně 
o 20%. Já osobně bych si představoval navýšení vyšší, 
abychom se v blízké době dostali na nějakou průměrnou 
úroveň nájmů v okolí a získali tak prostředky na opravu 
našich nemovitostí, kde obecní byty máme. Současné 
navýšení u smluv na dobu určitou taktak pokryje inflaci 
a vlastně jinou extra změnu nemůže ekonomicky přinést. 
Je to však první vlaštovka a toto rozhodnutí Rady je lepší, 
než nedělat nic a nechat tím vlastně bytový fond výhle-
dově zchátrat.
V blízké době bude připraven k nájmu další opravený byt, 
předpokládám, že výše nabídek zájemců ukáže skutečný 
potenciál bytového fondu ve Zlonicích.  
             <<Bc. M . Kratochvíl>>



MŠ a ZŠ Zlonice...

ZLONICKÝ ZPRAVODAJ

PRODEJ VÁNOČNÍCH KAPRŮ
Prodej vánočních kaprů se uskuteční na rybníce ve 

Šlapanicích ve dnech 21. - 22. 12. 2022  od 10 – 17 hod.

Dále je možné si objednat  AMURA nebo PSTRUHA.
Kapra je také možné objednat pro jistotu formou 
SMS nebo na tel. 737 821 416 od 6. 12. – 17. 12. 2022 .

Objednané ryby jsou k vyzvednutí nejpozději 22. 12. 
2022 do 14 hodin.

Petrův zdar přejí 
Šlapaničtí rybáři

MŠ ZLONICE
ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY
Čas neúprosně letí… Nedávno jsme v naší mateřské 
škole vítali děti po letních prázdninách… a zanedlouho 
otevřeme první okénko adventního kalendáře! Za ty 
téměř tři měsíce nového školního roku si na nové pros-
tředí i kamarády zvykli i „nováčci“, a tak můžeme 
s klidným svědomím říci, že vše běží tak, jak má. Každý 
den připravujeme pro naše svěřence zajímavý 
program, podnikáme spoustu aktivit jak ve třídách, 
tak venku. Chodíme na objevitelské výpravy do příro-
dy, seznamujeme se s obcí a jejím okolím, dost času 
jsme při dobrém počasí trávili na naší nadstandardně 
vybavené školní zahradě. 
Děti mohou také navštěvovat zájmové kroužky. 
I tentokrát je to tradiční kroužek keramiky, který pro 
nás každý rok zajišťuje slánský „Ostrov“. Kromě toho 
máme letos jednu novinku, a to kroužek logopedické 
prevence „Breptálek“. Zde si děti hravou formou 
rozšiřují slovní zásobu, hrají sluchové hry, součástí 
jsou dechová a artikulační cvičení, pohybové hry 
s říkadly, rytmizace, procvičování hlásek….
Během podzimních měsíců jsme už stihli i několik 
zajímavých akcí. Mezi ně patří kulturní představení, 
např. pohádka Divadélka „Ondřej“, kouzelnické 
vystoupení se zvířátky „Cecilka“, nebo ukázka výcviku 
pejsků. 
Velký úspěch mělo i první společné setkání s rodiči 
„Uspávání broučků“, které proběhlo na školní zahradě 
a jehož součástí byly dílničky, soutěž pro děti a také 
večerní lampionový průvod. Další společné setkání 
nás čeká 1.prosince. Tentokrát to už bude setkání 
předvánoční, a i na něj máme připraveno několik přek-
vapení.

Příroda se chystá k zimnímu spánku, ale my rozhodně 
spát nebudeme! Připravujeme třídy i budovu na 
nejkrásnější svátky v roce, pomalu začínáme s výzdo-
bou, výrobou dárečků, přáníček a také s učením 
básniček a písniček „pro Mikuláše“ a jeho rohatý 
doprovod. 
Čeká nás tedy určitě dost a dost příjemné práce, 
nových dobrodružství a objevů, společně stráveného 
času při nejrůznějších zajímavých činnostech, a tak 
nám ten měsíc do Vánoc jistě rychle uteče. To ocení 
hlavně ti nejmenší, kteří se už nemohou dočkat 
rozsvíceného stromečku a dárečků pod ním.
                    <<Za kolektiv MŠ Zlonice – Dana Košťálová>>

ZŠ ZLONICE
BESEDA O VIETNAMU
V rámci výukové metody „starší učí mladší“ žák 
devátého ročníku Hoang Tien Long navštívil hodinu 
zeměpisu v osmém ročníku. Pro své mladší spolužáky 
si připravil povídání o Vietnamu. Popsal tamější zvyky 
a obyčeje, zdůraznil kulturní odlišnosti, které žáky 
nemálo překvapily, přinesl i vietnamské bankovky a 
děti naučil vyslovovat několik slovíček. Měl s sebou 
také asijské hůlky, jimiž názorně předvedl, jakým 
způsobem Vietnamci konzumují rýži. Hodina žáky 
zaujala, všichni pozorně poslouchali a svému staršímu 
spolužákovi opravdu zaslouženě zatleskali.

ŠKOLNÍ PARLAMENT
Od 8. listopadu letošního školního roku opět oficiálně 
pracuje žákovský parlament, na který dohlíží paní 
učitelka Štěpánka Bauerová. Parlament se schází 
jednou měsíčně a jsou do něj zapojeny děti od 3. do 9. 
třídy.

Na prvním sezení jsme naplánovali akce, které se 
uskuteční do konce roku 2022. Jednou z nich je 
vánoční turnaj pro druhý stupeň, na který se už všichni 
těší. Spolupracovat chceme i na tradiční vánoční 
pohádce, ta se odehraje 18. prosince v sále školy. 
Žákovský parlament také s vedením školy domluvil, že 
od 1. prosince bude zahájeno pouštění písniček škol-
ním rozhlasem, a to každý pátek o velkou přestávku. Je 
to teprve začátek, ale už teď je vidět, že se máme na co 
těšit!                   <<Klára Sodomková, člen 
parlamentu>>
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Vážení čtenáři a příznivci knihovny,
děkuji všem, kteří přispěli v listopadu do sbírky pro 
Charitu Litoměřice a pomohli tak udělat lidem bez 
domova Vánoce veselejší. 
Advent jsme zahájili vánočním jarmarkem při příleži-
tosti rozsvěcení stromečku a v prosinci se máte 
možnost zúčastnit výtvarné dílny se Světlanou 
Kopeckou, ze které si odnesete tři vlastnoručně vyro-
bená vánoční přáníčka. První sobotu v měsíci nás 
najdete s projektem Putovní knihovna na mikulášské 
nadílce v sokolovně, kde spolu s TJ Sokol Zlonice 
a spolkem A co děti z. s. připravujeme aktivity pro děti
Během prosince se v knihovně uvidím se všemi třídami 
prvního stupně ZŠ Zlonice a proběhne další z pravidel-
ných setkání zlonického Počteníčka, které má již od 
začátku naplněnou kapacitu. 

Před námi jsou Vánoce a proto bych chtěla všem 
popřát hlavně klid a krásné chvíle strávené se svými 
blízkými. Knihomolům přeji, ať si najdou ve svátečních 
dnech čas na čtení a ať každého potěší alespoň jedna 
knížka pod stromečkem.
Knihovna bude letos naposledy přístupná veřejnosti 
22. 12. a otevře se opět po Novém roce, kdy se můžete 
těšit na novinky a doprovodné akce.
                S pozdravem 
     <<Tereza Kauma, knihovnice>>

ZIMA V TJ SOKOL ZLONICE
   Máme za sebou první vnitřní  
   akci, která byla původně pláno 
   vaná venku. Vlivem nevlídného  
   počasí se lampionový průvod  
   (Halloween) uskutečnil v pros 
   torách sokolovny. I přes malé  
   chyby bych akci hodnotil jako  
   velmi povedenou a děkuji všem, 
kteří se jí zúčastnili, podpořili a sponzorovali. Bližší 
informace v článku od spolku „A co děti“.

V sobotu 3. 12 se uskuteční v sokolovně Mikulášská 
nadílka. Odpoledne od 14 hodin je Mikuláš pro děti 
v režii spolku „A co děti“. Děti v maskách jsou vítány. 
Balíček pro děti bylo možno objednat přes emailovou 
adresu spolku „A co děti“ do konce listopadu. Program 
dne je na zadní straně Zpravodaje. Večer ve 20 hodin 
začíná zábava pro dospělé. Bude hrát kapela Pohodáři. 
Během celého dne bude probíhat výstava k 100. výročí 
založení budovy Sokola v Nádražní ulici. Je připravena 
ukázka starých fotografií, předměty připomínající TJ, 
plány na stavbu budovy Sokola od stavitele pana Ned-
věda a mnoho dalších zajímavostí.
Tímto žádám členy, příznivce a podporovatele TJ 
o pomoc s přípravou akce.
Brigáda - pátek 2. 12 v 15 hod.  - příprava sálu
                   - sobota 3. 12 od 20 hod  - obsluha výčepu, 
               „pekla“ a pokladny
                   - neděli 4. 12 v 14 hod.  - úklid sokolovny

Rád bych vyjádřil díky všem, kteří přispěli, přispívají 
a přispějí k chodu Sokola. Ve svém volném čase, zadar-
mo a za malé díky mají snahu obnovit činnost spolku, 
jehož budovu si sami postavili Sokolové (většinou 
obyvatelé Zlonic a přidružených částí) za neuvěřitel-
nou dobu 8 měsíců.

Nabídka nových aktivit v sokolovně: 
Pokud by vás napadlo zavést v sokolovně sport, aktivi-
tu nebo činnost a myslíte si, že by o ni byl zájem, 
neváhejte nás kontaktovat na webových a sociálních 
stránkách nebo osobně. Byl bych rád, kdyby se nabíd-
ka aktivit v TJ rozšířila a se zájmem o tyto činnosti 
vzrostl i počet aktivních členů Sokola. 
O nabídce pronájmu prostor sokolovny pro soukromé 
akce, večírky atd.  se informujte na tel. Čísle 722 479 
505.
Děkuji a loučím se s vámi sokolským „Nazdar“!
                  Za TJ Sokol Zlonice
                                                                             <<Jakub Kopecký>>

OHLÉDNUTÍ ZA HALLOWEENEM
Jelikož nám počasí už od rána nepřálo, nezbylo nám 
než celou akci přesunout do vnitřních prostor sokolov-
ny. Nakonec jsme moc rády, že se akce zdařila. Dorazi-
la velká spousta strašidel, každý si vydlabal dýni, děti si 
zatancovaly, něco vyrobily, nechaly si namalovat obrá-
zek na obličej a na závěr na všechny čekal průvod přes 
strašidelnou sokolovnu. Na každého se dostala 
i sladká odměna. Věříme, že se všem líbil fotokoutek 
i soutěže. Bylo připravené skvělé občerstvení v „pekle“.
Tato akce by se nemohla konat bez pomoci ostatních, 
a proto bychom chtěly moc poděkovat Sokolu Zlonice 
za pomoc s organizací a hlavně za zapůjčení prostoru, 
dále moc děkujeme DDM Ostrov Slaný za jako vždy 
skvělé malování na obličej a zapůjčení výtvarných 
potřeb. Velké poděkování patří také Městysu Zlonice
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za zapůjčení stolů a lavic a jejich instalaci, vždy nám
vyjdou vstříc a se vším pomohou. Také děkujeme 
starostce obce Stradonice paní I. Prokopové, která 
nám každý rok půjčuje rekvizity a kostýmy na 
Halloween, bez nich by to nebylo tak strašidelné. 

Moc děkujeme za sponzorské dary od Řeznictví Čech 
ve Zlonicích a pekařství U dvou rohlíků. A celá tato akce 
by se nekonala, nebýt všech aktivních členů spolku 
A co děti. Jsme hrozně rádi, že nám s přípravami 
a organizací pomáhají naše strašidla, a hlavně velké 
díky patří vám všem, kteří jste na akci přišli. Bez vás by 
to nebylo ono…!
Děkujeme a budeme se těšit na další společné akce 
s vámi.
               <<A co děti…>>

VALERIÁN PEJŠA
Na 15. ročníku Historické konference ve Slaném před-
nesl Mgr. Dalibor Státník PhDr. zajímavou přednášku 
o našem rodákovi: „Na vyzvání jesenického děkana 
Karla Pejši se do Sedlčan sjeli zástupci rodu - i ti, kteří 
odvozují svůj rod od Pejši, jemuž Zikmund daroval 
statky v okolí Sedlčan, ale ten táborský Pejša nepatří 
prý do rodu.
Zástupců se prý sešlo 130 a dohodli se na vytvoření 
ideální obce Pejšov na Podbrdsku a na tom, jak si 
budou pomáhat a že se postarají o vydání celého 
Pejšova díla."
Hezky se to poslouchalo, hezky se to jistě i čte…, ale 
prý to bylo jen zbožné přání a pověsti o šlechtickém 
původu jsou nepodložené!!
        
VALERIÁN PEJŠA - pokračování
Mgr. Dalibor Státník PhD: „Pejšovo dílo, ve své době 
oblíbené, zůstalo na stránkách časopisů. Teprve 
posmrtně vyšel drobný výklad jeho díla nákladem 
V.Křemena ve Zlonicích r.1912. Také byly vydány jeho 
povídky Pavel Šumař a Člověk, který zbloudil - měl to 
být 1.díl, ale zůstalo jen u prvního pokusu.
V Královicích, kam se rodina Pejšova přestěhovala 
z Řisut, strávil Valerián své dospívání. Iniciační bylo pro 
něho přátelství s tamním rodákem Josefem Leopol-
dem Hrdinou, o pár let starším studentem slánského 
gymnázia, později university, rovněž s literárními 
ambicemi."
         Zestručnila <<Lib. Novotná>>
            Vlastivědný kroužek Zlonicka

VLASTIVĚDNÝ KROUŽEK ZLONICKA INFORMUJE
Je nedělní ráno a je třeba stihnout podat příspěvek 
k dnešnímu datu. Mnozí z nás jsme pod dojmem 
včerejšího koncertu, který jsme pořádali v chrámu 
Nanebevzetí Panny Marie zde ve Zlonicích a koncert 
považujeme za velice úspěšný. Interpreti přednesli díla 
pro varhany, lesní roh a housle (docent Ondřej Urban - 
pedagog na Pražské HAMU, Hana Šuková a Monika 
Urbanová - členky Symfonického orchestru Hl.m. 
Prahy FOK). Přišlo a přijelo značné množství poslucha-
čů i z větších dálek a při zahájení jsme odhadli více jak 
osmdesát přítomných, další však přicházeli ještě 
v průběhu koncertu. Trochu jsme se obávali, co způso-
bí prudká změna počasí s účastí, ale zasněžené okolí 
přidalo na půvabu místu a mnohým to navodilo již 
předvánoční pohodovou náladu i tím, že jsme dali 
k dispozici kalendáře na příští rok 2023 i některé další 
tiskoviny.

Je třeba však poděkovat i farnosti za přístup do koste-
la, Místnímu úřadu za poskytnutí zázemí v budově MÚ 
pro interprety i Bezpečnostní agentuře za součinnost.
Jinak naše činnost pokračuje a bude pokračovat dále. 
Příští týden (24.11.) se koná Kurz trénování paměti. 
Letošní poslední kurz se bude konat jako vždy ve čtvr-
tek, dne 15.prosince v 16 hodin v recepci společnosti 
SkvelyNet.
S vánočním přáním navštívíme občany v Domě pečo-
vatelské služby.
Těšíme se na další vzájemná setkání…
     Za Vlastivědný kroužek Zlonicka 
        <<Kateřina Baráková>> předsedkyně

 NABÍDKA PRACOVNÍHO MÍSTA
Základní škola Zlonice poptává vyučenou kuchařku na 
hlavní pracovní poměr s nástupem dle dohody.
Finanční ohodnoceni dle nařízení vlády č. 264/2022 sb.
Bližší informace na e-mailu zs.zlonice@seznam.cz 
nebo na telefonech 312 592 159 nebo 312 591 108.
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• 1. 12. 2022 od 17:00 hod. - Knihovna Zlonice - Tvorba vánočních přání
• 2. 12. 2022 od 18:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Vánoční koncert Vlasty Horvátha
• 2. 12. 2022 od 19:00 hod - Restaurace Na Střelně Slaný - koncert 10 let kapely BladderStones
• 3. 12. 2022 od 9:00 hod. - Knihovna Václava Štecha Slaný - Burza knih
• 3. 12. 2022 od 14:00 hod. - sokolovna Zlonice - oslava 100. výročí otevření zlonické sokolovny
• 3. 12. 2022 od 14:00 hod. - sokolovna Zlonice - Mikulášská nadílka
• 3. 12. 2022 od 20:00 hod. - Hospůdka u Lisců Kmetiněves - Čertovská country zábava se skupinou Hluchavky
• 4. 12. 2022 od 19:00 hod. - Kaple Zasnoubení Panny Marie Slaný - Adventní koncert sboru Chorus Carolinus
• 5. 12. 2022 od 16:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Mikuláš pro všechny
• 6. 12. 2022 od 16:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Vánoční kamion Coca-cola
• 7. 12. 2022 od 18:00 hod. - nový vchod do ZŠ - Česko zpívá koledy
• 8. 12. 2022 od 9:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Trhy na Masarykově náměstí
• 9. 12. 2022 od 16:00 hod. - sál ZŠ Zlonice – Vánoční koncert dětského sboru
• 9. 12. 2022 od 18:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Vánoční koncert Magdy Malé
• 9. 12. 2022 od 20:00 hod. - Infocentrum Slaný - Adventní vycházka
• 10. 12. 2022 od 19:00 hod. - sokolovna Klobuky - Vánoční koncert Ivany Jirešová a Matěje Vaníka
• 10. 12. 2022 od 19:30 hod. - Městské divadlo Slaný - koncert Daniela Hůlky a Jiřího Škorpíka
• 12. 12. 2022 od 18:00 hod. - Městské divadlo Slaný - koncert Za hudbou v čase vánočním
• 15. 12.2 022 od 16:00 hod. - sídlo společnosti Skvělý net Zlonice - Kurz trénování paměti
• 15. 12. 2022 od 19:30 hod. - Městské divadlo Slaný - divadelní představení Miss Dietrich lituje
• 16. 12. 2022 od 18:00 hod. - Hvězdárna Jaroslava Trnky Slaný - Mystérium hvězdy betlémské
• 16. 12. 2022 od 18:00 hod. - Kostel sv. Šimona a Judy Dolín - Slánské vánoční zpívání
• 18. 12. 2022 od 14:00 a 16:00 hod. - Základní škola Zlonice - pohádka Tajemství staré bambitky
• 18. 12. 2022 od 15:00 a 17:00 hod. - Městské divadlo Slaný - divadelní představení Co se stalo o Vánocích
• 20. 12. 2022 od 19:30 hod. - Městské divadlo Slaný - divadelní představení Listopad
• 21. 12. 2022 od 18:00 hod. - Kostel sv. Lukáše Dřínov - Slánské vánoční zpívání
• 22. 12. 2022 od 9:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Trhy na Masarykově náměstí
• 24. 12. 2022 od 14:00 hod. - Masarykovo náměstí Slaný - Slánské vánoční zpívání
• 30. 12. 2022 od 16:00 hod. - velké hřiště v Poštovicích - Opékání vuřtů a ochutnávka vánočního cukroví

Kalendář akcí
PROSINEC


